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Rju achte riedsleden, 

Zoals bekend heeft de gemeente een landelijk vastgestelde opgave voor het opvangen van 
statushouders, Oekraïners en asielzoekers.  

Voor wat betreft de statushouders: met het in gebruik nemen van Herbranda voldoen we aan deze 
norm en hebben we de achterstand voor 2023 weggewerkt. Inmiddels is ook al een aantal bewoners 
weer doorgestroomd naar een reguliere woning en zijn de vrijgekomen plekken weer 
opgevuld.  Conform de toezegging van de portefeuillehouder zal het college in maart uw raad 
informeren wat Herbranda heeft kunnen betekenen en ook hoe het daar feitelijk loopt. Maar nu al: 
tot nu toe geen enkele wanklank.  

Dan de Oekraïners: Met de voortdurende oorlog en de oplopende vluchtelingenstroom uit dit land, 
wordt van de gemeenten meer gevraagd. Achtkarspelen was bij, maar we moeten aanzienlijk meer 
plekken leveren.  

Tenslotte de asielzoekers: de gemeente is naarstig op zoek naar geschikte locaties om hen op te 
vangen. Uw raad kent de aantallen en uitdaging. Ook hier zal het college uw raad informeren, 
conform de aangenomen motie. 

Maar het is meer dan papier. Enkele maanden geleden konden wij al een extra locatie in 
Augustinusga openen t.b.v. Oekraïners (de Pypketsjerke), nu heeft het college besloten dat (een deel 
van) het voormalige notariskantoor in Buitenpost aan de Voorstraat ook voor langere tijd gehuurd 
gaat worden voor de opvang van 10-14 Oekraïners. Het daartoe strekkende collegebesluit zal op de 
LIS worden geplaatst. Het is wel goed om daarbij op te merken dat uiteraard ook gekeken is of de 
twee desbetreffende appartementen geschikt zouden zijn voor opvang van asielzoekers. Maar dat 
bleek feitelijk niet haalbaar. Niet alleen omdat er dan vrij forse verbouwingen zouden moeten komen 
in de (nieuwe) appartementen, maar ook omdat de groep (minderjarige) asielzoekers eigenlijk te 
klein zou zijn voor een 24/7 begeleiding door het NIDOS. Vandaar dat het college heeft gekozen voor 
Oekraïners. Ook die plekken zijn hard nodig. We gaan uit van gezinnen die al langere tijd in een 
huidige locatie in Achtkarspelen verblijven. We blijven binnen de gestelde financiële kaders vanuit 
het Rijk en voor de gemeente zijn er derhalve geen negatieve financiële gevolgen.    

De andere bewoners van het pand zijn woensdag op de hoogte gesteld en er is telefonisch contact 
geweest met het bestuur van Plaatselijk Belang. Het leek ons goed u dat te melden. 
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